
 

Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA | Munkhättevägen 45 | 08-530 610 00 | www.botkyrka.se | Org.nr 212000-2882 | Bankgiro 624-1061 

Från: Yasemin Ergül, ordförande för utbildningsnämnden 

Till Mats Einarsson, Vänsterpartiet 

Svar på interpellation om den ekonomiska situationen för Botkyrkas skolor 

Jag vill börja med att tacka Mats Einarsson för interpellationen 

Botkyrka kommun ska bli Sveriges bästa skolkommun. För oss 
socialdemokrater och för mittensamarbetet har skolan högsta prioritet. Alla 
Botkyrkas elever ska lyckas i skolan. Att gå ut grundskolan med fullständiga 
betyg är det bästa vaccinet mot utanförskap. Samtidigt står vi, precis som 
interpellanten beskriver, som kommun inför stora, ekonomiska utmaningar. 
Jag beklagar regeringens nonchalans mot kommunerna. Det finns inte ”massor 
med pengar”. Vi måste prioritera och använda de resurser vi har, där vi bäst 
behöver dem.  

Förvaltningen bedömer att de statliga bidragen, större delen från Skolverket, 
landar på cirka 220 miljoner kronor för 2023. Det är cirka åtta procent av den 
ram kommunfullmäktige tilldelar utbildningsnämnden.  

Samtidigt med det kärva ekonomiska läget går vi mot ett minskat antal elever 
de närmaste åren. I mars 2023 gjordes en uppdatering av 
befolkningsprognosen. Den visar att redan i år kommer antalet barn i åldrarna 
1 - 15 år att minska jämfört med föregående årets prognos. Denna minskning 
fortsätter 2024 och ett par år framåt innan det så sakta börjar vända uppåt igen 
i åldersspannet. 

Den ekonomiska situationen och det vikande elevantalet leder till att vi kan 
komma att behöva göra förändringar i personalsammansättningen.  

1) Hur bedömer du läget för Botkyrkas skolor i beskrivet avseende? 
Kommer förhandlingar om uppsägning av lärare och/eller annan 
skolpersonal att inledas?  

Svar:  
Kommunen kompenserar för löneökningar och för elevantal i Botkyrkas 
skolor. Vi har också en generös elevpeng i förhållande till många andra 
kommuner i regionen. Men emellanåt behöver vi se över arbetssätt, genomföra 
effektiviseringar och anpassa kostymen efter rådande förutsättningar. 
Minskningen av barn och elever har märkts redan nu under våren, och i 
samband med delårsrapport 1 per april har rektorerna analyserat sin budget 
och utfall och gjort en helårsprognos. Det läge vi befinner oss i kan innebära 
att vi behöver se över andelen personal i förhållande till elevantalet. Vi arbetar 
dock efter en fördelningspolitisk modell som innebär att mest resurser går till 
de skolor med elever som har störst utmaningar och de största behoven.  
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2. Hur ser du på kommunens respektive statens ansvar för att klara skolornas 
ekonomi?  

Svar: Alla barn ska få rätt förutsättningar att lyckas i skolan oavsett 
förutsättningar och bakgrund. Det är en självklarhet. Det kräver en likvärdig 
skola över hela landet. I dag är kommunerna huvudmän för skolorna. Men hela 
landet tjänar på att alla barn lyckas i skolan och går ut med fullständiga 
grundskolebetyg. Samtidigt har olika kommuner olika ekonomiska 
förutsättningar. Därför är det viktigt att staten också är med och bidrar till att 
utjämna skillnader mellan kommuner och ge alla kommuner en möjlighet att ta 
det ansvar de är ålagda för att skapa en likvärdig skola. I kärva tider är denna 
princip ännu viktigare.  

 
 

 


